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E B E L T O F T  S K U D E H A V N  

Nyhedsbrev fra Skudehavnen jan/feb 2025 
 

Kære indskydere 
Så kom vi ind i det nye år, og vi ønsker jer alle det bedste for året. Skudehavnen fik afholdt sine to generalforsam-
linger og fik nye vedtægter, pladsregler og havnereglement på plads. Der er dermed skabt et opdateret grundlag 
for vores fremadrettede arbejde. Indtil videre har vi heldigvis kun haft mindre storme, og den nye nordmole har 
vist sin berettigelse. 
 
Haveanlægget 
Arbejdet med at forbedre broerne, og især forny udvalgte nokker skrider planmæssigt frem. Vi valgte i forbindel-
se med reetableringen af Nordmolen at bede rederiet “Vestafjord”, der var i havnen med deres specialskibe, om 
at nedrive de dårligste af vores nokker. Nu er det vores egne medarbejdere, sammen med et par frivillige, der 
med en brav indsats arbejder for at få det hele gjort klart til kommende sæson. Det giver nye ekstra gode pladser 
og stabilitet på broerne. 
 
Partnerskabet 
Som I alle ved fra nyhedsbrevene og fra beretningen på generalforsamlingen, arbejder vi fortsat med relationen 
til Syddjurs kommune. Vi kender alle kommunens aktuelle økonomiske udfordringer, hvorfor det er så afgørende 
for os at fastholde det fælles ansvar for havnens udvikling. Udfordringerne er som bekendt bastante - ikke 
mindst set i perspektivet af det stigende klima pres. Vi ønsker først og fremmest at udvikle samarbejdet, og gør 
det i form af en partnerskabsaftale, som grundlag for de mere konkrete driftsaftaler. Det er en arbejdsgruppe 
mellem forvaltningen og Skudehavnen ved at gøre klar.  
 
Samdriftsaftale 
Med baggrund i den overordnede ideelle partnerskabsaftale, skal vi udarbejde den konkrete drift aftale, som 
grundlag for at udvikle den samlede drift på havnefronten i Ebeltoft. Den skal så på sigt afløse Skudehavnen 
huslejeaftale med kommunen, som udløber i 2036. Et senere nyhedsbrev vil give flere informationer, herunder 
også om de konkrete udviklingsprojekter, der skal finansieres. 
 
Folkets bro 
Et af de konkrete udviklingsprojekter, som vi tidligere har orienteret om, er "Folkets bro". Det drejer sig om det, vi 
i dag kalder bro 8. Adgangsforhold og faciliteter til vinterbaderne, faciliteter til camperne, og dermed hele miljøet 
i den del af havnen. Det er et større projekt der, med de mange forskellige både lokale og gæstende brugere, 
egner sig godt som fondsprojekt med eksterne midler. Projektet matcher Syddjurs kommunes erfaringer og suc-
ces med projektet "Folkeparken" på halvøen, hvor turisme, kultur, erhvervs- og boliginteresser er gået sammen 
om skabelsen af et spændende nyt miljø på havnefronten. Vi nu med i referencegruppen for "Ebeltoft i udvik-
ling", hvor vi vil arbejde videre med projektet. 
 
Elforbrug 
Til sidst skal jeg blot komme med et lille suk om ukontrolleret elforbrug her i vinterperioden på havnen. Det dre-
jer sig om bådene i vandet, og ikke mindst bådene på land. Bådene i vandet skal have egen måler og særlig afta-
le. Bådene på land må aldrig stå med strøm på, brandrisikoen er for høj og konsekvenserne uoverskuelige, så 
tæt som bådene står. 
 
Mvh BESTYRELSEN  
Ib Oustrup (fmd) 
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